
Møde i Stenrevsgruppen Hou MAN 20 FEB 2023 på HMI 
 
Til stede: Alle minus Martin 
 
1. Bordet rundt. 

 
Lars: Møde etableret til 23 FEB kl 1000. Gruppe mellem Egmont og HMI til 
ålegræsplantning også etableret.  
Deltog også i kysthjælpermødet. Talte herunder med Jan Karøe: Høst ålegræs ved 
lavvande og plant ved højvande, så er det nemmest fra båd. 
 
Jacob:.Vi kan få de gule bøjer for 22.000 kr uden kæder og ankre. Dvs vi bør selv samle 
dem.  
Har justeret vores udlæggetegninger. 
 
Søren: CMNG har liste over rederier. Har haft god dialog med CMNG: Brug sten bedst 
muligt ved at sprede dem. Altså det er bedst ikke at lave høje bunker. 7 m mellem 
bunkerne er også fint.  
Har kigget alle Alses stenrevstegninger igennem = Hellere mange små bunker = stor 
overflade. Kun få sten oven på hinanden. 
Kommunekoordinator Torben er ansat fra 01 MAR. Vi bør tale med ham vedr 
tilvejebringelse af sten f.eks. ved Aarhus Kommune. Kontakt også Trafikstyrelsen vedr. 
omfartsvej og tunnelbyggeri. 
Jacob og Søren gennemgik herefter de fordelte justerede tegninger for vores 
stenudlægninger.  
 
Kåre: Har talt med Tanja vedr. kraktik om stenbanken, markere stedet samt banner. 
Tager lokalindsamling op senere. 
 
Kasper: Mailadresse: Kasper.Rander@gmail.com 
Har holdt møde vedr. muligheder for formidling. 
Vi bør søge midler. Vil give forslag til gruppen. Kender nogle puljer. 
Kunne være en inspirationsfilm/undervisningsfilm som fortælling om det frivillige projekt. 
Griber ind i mange styrelser, organisationer, politik, fonde, partnerskaber osv. 
Evt. Nordeafonden. 
Kontakt også Scandidakt i Odder. 
 
Keld: Var også til kysthjælpermøde. Godt foredrag om miljøforholdene. Især spildevand 
om sommeren. Tilbud om brug af kutter Anton. 
Talte med Erik Hårh: Plant ud over 2,5 m dybde for at undgå bølgeslag. Husk at holde 
ålegræs vådt. Brugte kartoffelsække. 
Teis ved AU er til ny konference. Kontakter ham igen for nyt møde. Husker at vort projekt 
er et tilbud til AU, så vi ikke kaster penge efter AU. 
 
Mathis: Der er ikke pt studerende ved AU, der har tid. 
Har selv kameraer + fiskegrej. Der er kun særdeles få billeder af fisk = Det meget 
begrænsede liv nu kan være vores basis. 
Ålegræs tages op og plantes i hele firkanter ved Odense. 
Deltog  
 
Erik: Det første læs sten er afleveret af Claus Fenger i vores stenbank.  
Vi er lovet plads på landboforeningens generalforsamling TOR 16 MAR. 
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Til gengæld er der ikke plads på genbrugspladserne før der er sket udvidelser. Fik dog 
tilbud om sten fra tilfældig gæst på Odder genbrugsplads. Vil aflevere i stenbanken. 
Entreprenør oplyste, at der er stort run på anskaffelse af sten til havnebyggeri i Aarhus og 
Hou samt Femarn. 
Har afsendt ansøgning om friluftsmidler til snorkelbane. 
Rykker for justeret faktura på sten fra ENCON. 
Har som flere bemærket det bundsand, der er pumpet op på kajen. Skal væk. 
Deltog også i kysthjælpermøde. 
 
2. Mødet TOR 23 FEB kl 1000 på HMI. 
Deltagere: Erik, Jacob, Keld, evt. Kasper.  
ENCON, Vesta Fjord, Odder Kommune, Færgebyen, Hou Havn. 
Jacob sørger for lokale. 
Emner:  

a. Præsentation af deltagere. 
b. Visning af kort og udlæggetegninger (Jacob klargør)  
c. Direkte koordination mellem læsning, vognmænd, skib m.fl. 
d. Adgang til havnen. 
e. Tidshorisonter og milepælsplan. 
f. Priser. 
g. Oprydning. 
h. Evt. 
i. Næste møde. 

 
3. Milepælsplan. 
Jacob er klar til at opdatere under og efter mødet. 
 
4. Møde med Velux Fonden. 
Efter resultatet på TOR. 
 
5. Kampagne for private sten. 
Søren vil kontakte kommunekoordinator Torben for at denne kan lave aftaler med 
stenleverandører. 
Banner fra Odder Kommune ved stenbanken + skilt på genbrugspladser. 
 
6. Næste møde. 
TIR 14 MAR kl 1930 på HMI. 
 
7. Evt. 
Vi bør kontakte lokale entreprenører, men det er kun få større sten, de graver ud ved 
byggeri. Vej- og tunnelbyggeri er det primære. 
Lidt om rotteræs. 
 

 


